

Circular No . 05/2025

Date : / 26March ,202 5

تعميم رقم : 05 / 2025م

التاريخ /26 مارس / 2025

To : All Private Health Establishment

إلى : جميع المؤسسات الصحية الخاصة

الموضوع: إصدار إجازات مرضية خارج نطاق المنظومة المعتمدة لوزارة الصحة

Subject: issuing sick leave outside the framework of the system approved by the Ministry of Health

It has recently been observed that some private healthcare facilities are issuing sick leave outside the framework of the system approved by the Ministry of Health, which constitutes a clear violation of the regulations and laws governing the healthcare sector. Accordingly, we emphasize to all private healthcare institutions the need to adhere to the approved system for issuing sick leave and to refrain from resorting to any unapproved procedures. This is to preserve the accuracy and integrity of regulatory procedures and ensure transparency and credibility in the issuance of medical reports.

Any violation of these instructions will subject the violating entity and doctor to legal accountability and regulatory action, which may include the imposition of penalties stipulated in the applicable laws and regulations.

We call on all institutions to cooperate and adhere to the instructions issued by the Ministry of Health, in the best interest of all and to achieve the highest quality standards in the provision of health services.

لوحظ مؤخرًا قيام بعض المؤسسات الصحية الخاصة بإصدار إجازات مرضية خارج نطاق المنظومة المعتمدة من قبل وزارة الصحة، الأمر الذي يعد مخالفة صريحة للقوانين واللوائح المنظمة لعمل القطاع الصحي .

وعليه، نؤكد على جميع المؤسسات الصحية الخاصة ضرورة الالتزام باستخدام المنظومة المعتمدة في إصدار الإجازات المرضية، وعدم اللجوء إلى أي إجراءات غير معتمدة، وذلك حفاظًا على دقة وسلامة الإجراءات التنظيمية، وضمان الشفافية والمصداقية في إصدار التقارير الطبية.

إن أي تجاوز لهذه التعليمات سيعرض الجهة والطبيب للمخالفة والمساءلة القانونية والإجراءات النظامية التي قد تصل إلى فرض العقوبات المنصوص عليها في القوانين واللوائح المنظمة.

نهيب بجميع المؤسسات التعاون والالتزام بالتعليمات الصادرة عن وزارة الصحة، لما فيه مصلحة الجميع وتحقيقًا لأفضل معايير الجودة في تقديم الخدمات الصحية.

الدكتور. مهنا بن ناصر المصلي

Dr. Muhanna Nasser Al Musalhi

مدير عام المديرية العامة للمؤسسات الصحية الخاصة

Director General- D.G. Private Health Establishments

نسخة إلى :

الملف